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Protokół nr 21/07
z posiedzenia Komisji Rodziny i Polityki Społecznej Rady Miasta Krakowa

odbytego w dniu 6 listopada 2007 roku
w sali Portretowej Urzędu Miasta Krakowa

W posiedzeniu, któremu przewodniczył Stanisław Zięba - Przewodniczący Komisji, 
udział  wzięli  członkowie  Komisji  wg  listy  obecności  stanowiącej  załącznik  nr  1  oraz 
zaproszeni goście wg listy obecności stanowiącej załącznik nr 2 do niniejszego protokołu.

Przewodniczący  po  stwierdzeniu  quorum  pozwalającego  na  podejmowanie 
prawomocnych  decyzji  o  godzinie  13.30  otworzył  posiedzenie  Komisji  witając  członków 
Komisji oraz gości. 
Następnie przedstawił porządek posiedzenia. 
Komisja przez aklamację przyjęła porządek posiedzenia w brzmieniu:
1. Zaopiniowanie projektów uchwał w sprawie:
a) przyjęcia Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych 

oraz Innych Uzależnień na rok 2008  - według druku nr 394,
b) zmiany uchwały Nr LXXIII/709/05 Rady Miasta Krakowa z dnia 16 marca 2005 r. w 

sprawie organizacji oraz szczegółowych zasad ponoszenia odpłatności za pobyt w 
ośrodkach wsparcia i Ośrodku Interwencji Kryzysowej  -według druku nr 397.

2. Zaopiniowanie wniosków Prezydenta Miasta Krakowa o przydział lokali mieszkalnych.
3. Sprawy bieżące – rozpatrzenie korespondencji.
4. Oświadczenia i komunikaty.

Ad. 1
Zaopiniowanie projektów uchwał w sprawie:
a) przyjęcia  Gminnego  Programu  Profilaktyki  i  Rozwiązywania  Problemów 

Alkoholowych oraz Innych Uzależnień na rok 2008  - według druku nr 394,

Krystyna  Kollbek-Myszka  –  Dyrektor  Wydziału  Spraw  Społecznych  omawiając 
projekt uchwały przedstawiła prezentację multimedialną.
Poinformowała  między  innymi,  że  Gminny  Program  Profilaktyki  i  Rozwiązywania 
Problemów Alkoholowych oraz Innych Uzależnień na rok 2008,  stanowiący załącznik do 
niniejszej uchwały,  przedstawia zadania własne gminy, zgodnie z ustawą o wychowaniu w 
trzeźwości  i  przeciwdziałaniu alkoholizmowi.  Realizacja zadań w tym obszarze – w myśl 
przepisów  ww.  ustawy  –  prowadzona  jest  w  postaci  gminnego  programu  profilaktyki 
i rozwiązywania problemów alkoholowych, stanowiącego część strategii integracji i polityki 
społecznej,  uchwalanego  corocznie  przez  radę  gminy.  Zapisy  Gminnego  Programu 
rozszerzono  równocześnie  o  zadania  własne  gminy  w  obszarze  profilaktyki  i  terapii 
narkomanii.  Zgodnie  ze  stanowiskiem Krajowego  Biura  ds.  Przeciwdziałania  Narkomanii 
„nie  istnieją  przeszkody  z  merytorycznego  punktu  widzenia  do  tworzenia  wspólnego 
gminnego  programu  dla  rozwiązywania  problemów  alkoholowych  oraz  problemów 
narkomanii”. Program jest opracowywany na podstawie wspólnej diagnozy problemów, część 
zadań jest jednakowych, a ich adresatami są te same grupy osób. Dokument zawiera także 
działania w ramach lokalnego systemu przeciwdziałania przemocy w rodzinie – zgodnie z 
ustawą z dnia 29 lipca 2005 r. o przeciwdziałaniu przemocy w rodzinie. Należy podkreślić, że 



projekt Gminnego Programu był konsultowany i uzyskał pozytywną opinię Miejskiej Komisji 
Rozwiązywania Problemów Alkoholowych w Krakowie. 
Dyrektor Krystyna Kollbek-Myszka zreferowała również „Raport PBS na temat Krakowskiej 
Młodzieży” – raport ten stanowi załącznik do protokołu.
W  dyskusji,  w  której  głos  zabierali  Jan  Franczyk,  Stanisław  Zięba,  Wojciech  Hausner 
zwrócono  uwagę  na  wyniki  badań  przeprowadzonych  wśród  dziewcząt.  Podkreślono,  że 
dziewczęta coraz częściej sięgają po alkohol oraz coraz częściej zażywają leki uspakajające i 
nasenne, które można kupić bez recepty.  Ich popularność wśród gimnazjalistek wzrosła  o 
ponad połowę. Zdaniem radnych, o ile nowe boiska i baseny mogą być jednym z głównych 
sposobów  przeciwdziałania  problemom  alkoholowym  i  uzależnieniom  dla  chłopców,  to 
dziewczętom  trudniej  jest  zaproponować  atrakcyjne  formy  spędzania  wolnego  czasu. 
Członkowie Komisji uznali, iż na jednym z najbliższych posiedzeń, Komisja powróci do tego 
zagadnienia.
Ponieważ do  samego projektu  uchwały nie  zgłoszono żadnych  uwag i  zastrzeżeń,  wobec 
czego Przewodniczący wnioskował o pozytywne zaopiniowanie projektu. 

W obecności 7  członków Komisji  w  głosowaniu:   za  pozytywnym  zaopiniowaniem –  7 
głosów (jednomyślnie),  Komisja pozytywnie  zaopiniowała  –  projekt  uchwały w sprawie 
przyjęcia Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz 
Innych Uzależnień na rok 2008  - według druku nr 394 – Opinia Nr 41/07.

b) zmiany uchwały Nr LXXIII/709/05 Rady Miasta Krakowa z dnia 16 marca 2005 r. w 
sprawie  organizacji  oraz szczegółowych zasad ponoszenia odpłatności  za pobyt w 
ośrodkach wsparcia i Ośrodku Interwencji Kryzysowej  -według druku nr 397 

Jolanta  Chrzanowska  omawiając  projekt  uchwały  poinformowała,  że  na  terenie  Miasta 
Krakowa funkcjonują obecnie trzy ośrodki, w tym Miejski Dzienny Dom Pomocy Społecznej 
będący jednostką organizacyjną Gminy Miejskiej  Kraków oraz dwa Ośrodki Wsparcia dla 
Osób  Starszych,  które  prowadzone  są  przez  organizacje  pozarządowe na  zlecenie  Gminy 
Miejskiej  Kraków.  Pobyt  w w/w ośrodkach,  zgodnie  z  ustawą  o  pomocy społecznej  jest 
odpłatny,  a  zasady  ponoszenia  tej  odpłatności  ustala  w  drodze  uchwały  Rada  Miasta 
Krakowa.  Propozycja  zmian  w  zasadach  ponoszenia  odpłatności  za  pobyt  w  ośrodkach 
wsparcia  dla  osób  w  podeszłym  wieku,  uwzględnia  zarówno  wysokość  dochodu  osób 
kierowanych do tych ośrodków, jak również zróżnicowaną ofertę usług świadczonych przez 
działające w Krakowie tego typu ośrodki wsparcia. Wprowadzenie proponowanych zmian w 
przedmiotowej  uchwale  pozwoli  skorzystać  z  tej  oferty  pomocy środowiskowej  większej 
liczbie osób potrzebujących.
Do projektu uchwały nie wniesiono uwag i zastrzeżeń, wobec czego Przewodniczący poddał 
pod głosowanie wniosek o pozytywne zaopiniowanie projektu uchwały

W obecności  7  członków Komisji  w  głosowaniu:   za  pozytywnym  zaopiniowaniem –  7 
głosów (jednomyślnie),  Komisja  pozytywnie  zaopiniowała –  projekt  uchwały w sprawie 
zmiany uchwały Nr LXXIII/709/05 Rady Miasta Krakowa z dnia 16 marca 2005 r. w sprawie 
organizacji oraz szczegółowych zasad ponoszenia odpłatności za pobyt w ośrodkach wsparcia 
i Ośrodku Interwencji Kryzysowej  - według druku nr 397 – Opinia Nr 42//07.

Ad. 2
Zaopiniowanie wniosków Prezydenta Miasta Krakowa o przydział lokali mieszkalnych.
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Edward Siatka –Zastępca Dyrektora Wydziału Mieszkalnictwa UMK przedstawił wniosek 
Prezydenta Miasta Krakowa o zawarcie umowy najmu gminnego lokalu mieszkalnego (poza 
ogólnymi zasadami najmu) z  Panią Marią Rykowską-Bańką i Panią Jolantą Lenart. 
Wniosek  Prezydenta znajduje się w dokumentacji Komisji.
Do powyższego wniosku członkowie Komisji nie wnieśli żadnych zastrzeżeń.
W obecności 6  członków Komisji  w  głosowaniu:   za  pozytywnym  zaopiniowaniem –  5 
głosów, przeciw – 0 głosów, wstrzymujących się – 1 głos, Komisja pozytywnie zaopiniowała 
zawarty w piśmie Prezydenta Miasta  Krakowa Nr ML-01.WL.71414-877/05/07 -  wniosek 
o zawarcie umowy najmu gminnego lokalu mieszkalnego (poza ogólnymi zasadami najmu) 
z  Panią Marią Rykowską-Bańką i Panią Jolantą Lenart - Opinia Nr 43//07.

Edward Siatka –Zastępca Dyrektora Wydziału Mieszkalnictwa UMK przedstawił wniosek 
Prezydenta Miasta Krakowa o zawarcie umowy najmu gminnego lokalu mieszkalnego (poza 
ogólnymi zasadami najmu) z  Panią Bożeną Jędrusik
Wniosek  Prezydenta znajduje się w dokumentacji Komisji.
Do powyższego wniosku członkowie Komisji nie wnieśli żadnych zastrzeżeń.
W obecności 5  członków Komisji  w  głosowaniu:   za  pozytywnym  zaopiniowaniem –  4 
głosów, przeciw – 0 głosów, wstrzymujących się – 1 głos, Komisja pozytywnie zaopiniowała 
zawarty  w  piśmie  Prezydenta  Miasta  Krakowa  Nr  ML-02.JG.71470-1092/06  -  wniosek 
o zawarcie umowy najmu gminnego lokalu mieszkalnego (poza ogólnymi zasadami najmu) 
z  Panią Bożeną Jędrusiak - Opinia Nr 44//07.

Katarzyna Bury – Dyrektor Wydziału Mieszkalnictwa UMK przedstawiła wniosek Prezydenta 
Miasta Krakowa o zawarcie umowy najmu gminnego lokalu mieszkalnego (poza ogólnymi 
zasadami najmu) z  Pana Jerzego Zonia. 
Wniosek  Prezydenta znajduje się w dokumentacji Komisji.
W  dyskusji,  w  której  Stanisław  Zięba  wyraził  wątpliwości  odnośnie  opiniowania  tego 
wniosku. Zwrócił uwagę, że problem ludzi mieszkających w kamienicach prywatnych jest 
szerszy.  Pytał  co  mają  zrobić  osoby mieszkające  w kamienicach  prywatnych,  a  nie  mają 
takiego  statusu  społecznego  jak  Pan  Zoń,  czy  znajdą  również  takie  wsparcie  ze  strony 
Prezydenta.
Paweł Bystrowski stwierdził, że jest zdumiony i zszokowany taką postawą Pana Zonia. Był 
zdumiony,  że  osoba  mająca  stałe  dochody  i  w  pełni  zdrowa  domaga  się  pomocy 
mieszkaniowej.  Dodał,  że  Pan  Zoń  przy  swoich  dochodach  mógł  uskładać  sobie  na 
mieszkanie lub zaciągnąć kredyt.
Reasumując, Przewodniczący poddał pod głosowanie pozytywne zaopiniowanie wniosku.
W obecności 5 członków Komisji w głosowaniu:  za pozytywnym zaopiniowaniem – 1 
głos, przeciw – 1 głos, wstrzymujących się – 3 głosy - Wniosek nie uzyskał opinii Komisji.

Ad. 3
Sprawy bieżące – rozpatrzenie korespondencji.
Przewodniczący poprosił o zapoznanie się z korespondencją, która wpłynęła do Komisji.

Ad. 4.
Oświadczenia, komunikaty.
Nie zgłoszono oświadczeń i komunikatów.

Wobec zrealizowania porządku, Przewodniczący Komisji o godzinie 15.00 zamknął 
posiedzenie.
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  Prowadzący Komisji

       Stanisław Zięba

 
 Protokołowała:

K. Sitek 
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